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INFORMACIJA O ORGANIZACIJI DRUGOG FORUMA GRADONAČELNIKA GLAVNIH 
GRADOVA DRŽAVA CENTRALNE I ISTOČNE EVROPE I NR KINE 

 

 

 

I Uvod 
 

 

Crna Gora i NR Kina imaju tradicionalno dobre ekonomske i političke odnose. Kina je Crnu Goru 
priznala u junu 2006. godina, a već 7.jula uspostavljeni su diplomatski odnosi izmedju dvije države. Od 
tog perioda do danas odnosi su uznapredovali u gotovo svim oblastima. Za deset godina naši odnosi su 
prošireni i produbljeni i u oblasti političke, ekonomske, kulturne, naučno-tehnološke i odbrambene 

saradnje, pa i saradnje između lokalnih zajednica u Kini i Crnoj Gori. 
 

Uprkos činjenici da su politički odnosi između NR Kine i Crne Gore dvije države bili veoma 

dobri,ekonomski odnosi su se svodili na crnogorski uvoz iz Kine. Saradnja počinje da poprima drugačiji 
oblik u skorije vrijeme kada su kineske kompanije i bankari  pokazali interesoavanje za neke od razvojnih 

projekata u Crnoj Gori (nabavljena su dva broda za Crnogorsku plovidbu, Crna Gore učestvovala na 
World EXPO 2010, uspostavljen izvoz Plantažinih vina, učešće NTO CG na sajmovima u NR Kini itd.)  
U tom kontekstu,ekonomski odnose dvije države počinju da budu sve sadržajniji.   
 

Kao dodatan impuls saradnji sa zemljama EU, kao i šire,Kina je veoma ozbiljno krenula i u pravcu  

regionalne saradnje za oblast centralne i jugoistočne Evrope. Rezultat te saradnje su potpisane “12 mjera 
za unapređenje saradnje izmedju NR Kine i 16 zemalja Centralne i Istočne Evrope (CEE)”, u Varšavi, 
Poljskoj u aprilu 2012. godine. Tom prilikom je objavljen paket mjera za jačanje saradnje Kine sa tim 
zemljama. Među  mjerama je kreditna linija od 10 milijardi dolara. Predložena inicijativa je odredila novi 
pravac saradnje između država CEE i NR Kine, a jednim dijelom i na ukupne odnose između NR Kine i 
EU. 

 

U okviru ove inicijative Crna Gora je vrlo aktivna i može se reći jedan od lider od svih CEE. Konstatacija 
se bazira na činjenici da je Crna Gora iz “opredijeljenje kreditne linije”u fazi ugovaranja više od milijardu 
US, ili više od 10% planiranih sredstava za region centralne i istočne Evrope, a i prisutna je na gotovo 
svim skupovima koji se organizuju u okviru ove inicijative.   

Regionalna inicijativa stvorila je dragocjenu šansu za dalje povećanje međusobne saradnje i ima  
saglasnost i podršku svih zemalja učesnica, kao i Evropske komisije. 

 

U države CEE spadaju Češka, Slovačka, Mađarska, Poljska, Litvanija, Estonija, Letonija, Bugarska, 
Rumunija, Slovenija, Hrvatska, Bosna i Hercegovina, Srbija, Makedonija, Albanija i Crna Gora. 

 

 

II Hronologija organizacije 2. forum gradonačelnika glavnih gradova 

 

Od susreta u Varšavi 2012. do sada, Kina kao i šesnaest zemalja CEE, uključujući Crnu Goru su 
preduzele aktivne mjere za implementaciju  dvanaest mjera za jačanje saradnje. Ovakva politika 
rezultirala je pozitivni trendovima i u ekonomskoj saradnji, kao i organizacijom niza skupova na 

najvećem nivou.  
 

Dominanto misli se na samite šefova vlada koji se organizuju svake godine, kao i forume gradonačelnika.  
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S tim u vezi, ocjena je da će ovaj skup biti jedan od najvećih medjunarodnih skupova koji će se održati u 
Crnoj Gori od obnove nezavisnosti.  

 

Inicijativa za održavanje Foruma plasirana je na 7.sastanku nacionalnih koordinatora u okviru mehanizma 

saradnje 16+1,koji je održan 24.juna u Hainanu, NR Kina, kada je nacionalni koordinator Jovetić , nakon 

obavljenih konsultacija, predložio da se 2.sastanak gradonačelnika glavnih gradova država u okviru 
mehanizma 16+1, organizuje u Crnoj Gori, imajući u vidu značaj ovog foruma. Prvi forum organizovan je 
u Sofiji, Bugarska, u septembru 2016.godine. 

 

Odluka da Podgorica bude domaćin narednog Foruma gradonačelnika glavnih gradova Kine i zemalja 

CEE je usvojena na 1. forumu, održanom 2016. godine u Sofiji, 26. i 27. septembra, na kojem je u ime 

Gradonačelnika Podgorice učestvovala savjetnica za međunarodne odnose Aleksandra Mugoša.  
Na završnoj ceremoniji Foruma, Mugoša se obratila učesnicima i zahvalila na podršci Podgorici.  
 

Kineska strana je 7.decembra 2016.godine,  informisala crnogorsku da je, imajući u vidu želju Crne Gore 
za organizuje 2.forum gradonačelnika  glavnih gradova u okviru mehanizma 16+1, kineska strana 
saglasna i predložila je kao mogući termin održavanja , sredinu septembra 2017. godine.  
 

Imajući u vidu značaj Foruma, a posebno da organizacija foruma može imati višestruke koristi po državu 
domaćina, po instrukcijama potredsjednika Vlade za ekonomsku politiku i finansijski sistem, Milutina 

Simovića organizovan je sastanak 14. decembra 2016,  predstavnika Ministarstva vanjskih poslova, 

Glavnog grada Podgorica i Kabineta PPV u koordinaciji nacionalnog koordinatora. 

Na sastanku je konstatovano da Forum predstavlja odličnu priliku za Crnu Goru da se pokaže kao dobar 
domaćin, ali i da predstavi svoje potencijale. Takodje, konstatovano je da je ovo aktivnost koja zahtijeva 

uključenost kako državnih tako i lokalnih organa zbog što kvalitetnije organizacije, kao i da je  

Kancelarija za vanjske poslove Pekinga već pripremila preliminarni plan organizacije i prijedlog 

programa Foruma.  

10.februara 2017.godine u Pekingu je održan sastanak ambasadora Perovića, sa zamjenicom direktora 

Kancelarije za vanjske poslove Pekinga, Peni Sjang. Na sastanku je konstatovano da je kineska strana 

dostavila Glavnom gradu Nacrt programa 2.foruma, kao i da je neophodno što hitnije definisati temu 

Foruma, konačan datum, uputiti inicijalne pozivnice i uspostaviti odgovarajuće mehanizme komuniciranja 

dvije strane.  

U cilju kvalitetnije pripreme Foruma, potpredsjednik Simović organizovao je, 20.februara 2017. sastanak 

na kojem je zaključeno da je neophodno: 

- uputiti odgovor kineskoj strani u najkraćem roku,u kojem će se potvrditi datum organizovanja 

Foruma za 21. i 22.septembar, a za teme Foruma predložiti: 1. zeleni grad i 2.mediji ( u okviru 

mehanizma 16+1, 2017.godina je proglasena godinom medija), kao i da se u odgovoru navede 

državni značaj ovog Foruma, u čiju su organizaciju uključeni i kome ce prisustvovati najvisi 

Vladini zvaničnici;  

- da je Crna Gora zainteresovana za prezentaciju potencijala za investicije u oblastima: industrijske 

proizvodnje/prerade, energetike, saobraćajne infrastrukture, turizma, poljoprivrede u danima 

vikenda poslije održavanja Foruma. ( Predlaže se nastavak boravka kineske delegacije u Crnoj 
Gori i dva dana nakon završetka Foruma) 
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- u roku od 7 dana je potrebno pripremiti Informaciju za Vladu po pitanju organizacije ovog 

Foruma, koja ce izmedju ostalog sadrzati Organizacionu semu (koja ce jasno definisati zaduzenja 

svih ucesnika) kao i procjenu finansijskih troškova i pregled organizacionih aktivnosti. Predlog je 

da na čelu organizacione šeme bude gradonačelnik Podgorice, kao i da se odredi osoba koja će 

obavljati poslove operativnog direktora,  koji ce zajedno sa komisijama biti odgovoran za 

organizaciju Foruma. 

- zaduženo je Ministarstvo vanjskih poslova da uputi sugestiju nasim ambasadorima, da obave 

razgovore sa gradonacelnicima glavnih gradova CEE koji ucestvuju na ovom Forumu 

- na sastanku je zaključeno da radni tim treba da nastavi na dnevnom nivou komunikaciju po 

pitanju organizacije Foruma, kao i da svi clanovi kontinuirano budu informisani o svim 

aktivnostima u vezi sa organizacijom. 

 

Odmah nakon sastanka, Glavni grad je uputio dopis 22.februara 2017.godine Ministarstvu vanjskih 

poslova, u kojem je navedeno da je  Glavni grad saglasan sa datumima održavanja Foruma (21. i 

22.septembar 2017), kao i temama – Zeleni grad i temom podforuma – Mediji i istovremeno je uputio  

poziv zamjeniku gradonačelnika Pekinga i njegovoj delegaciji da budu gosti Glavnog grada tokom marta 

2017. u cilju pripreme Foruma.  

III Očekivani efekti i troškovi Foruma 
 

Narodna Vlada grada Pekinga ovaj događaj smatra veoma važnim u okviru saradnje "16+1" i 
organizaciono veoma kompleksnim.  

Organizacija događaja i učešća zahtjeva uključivanje velikog broja lica i blagovremeno preduzimanje 

aktivnosti.  

 

Forum u Sofiji okupio je veliki broj učesnika, na političkom, lokalnom i poslovnom nivou ( oko 350) 

Približan broj se očekuje i u Podgorici.  
Samo Peking planira delegaciju od 100 članova, na političkom, poslovnom i kulturnom nivou.  
 

Prema proračunu koji se koristi za statističke potrebe kretanja turista, strain turista u Crnoj Gori dnevno 

potroši 75 eura, što bi u ovom slučajo značilo da će npr. 150 učesnika, dnevno trošiti 11.250 eura, za dva 

dana boravka to bi značilo 22.500, oo eura. 

Procjena radova i troškova za organizaciju Foruma prema iskustvu dosadašnjih skupova iznosio bi: 

- Smještaj sa doručkom sa dvije večere za 48 učesnika ( iz svake države članice po tri 
predstavnika) od kojih je za gradonačelnike luksuznija jednokrevetna soba, a za drugog člana 
delegacije standardna – 10110 eura 

- Troškovi svečane večere 21. septembra  - za 150 učesnika je cijena 4650 eura 

- Troškovi zakupa sale za konferenciju (od 8,30h do 17h) – za 150 učesnika je cijena 4000 eura. 

Paket uključuje ručak na bazi švedskog stola, dvije kafe pauze, salu sa projektorom, platnom , 

ozvučenjem i gluvom sobom sa komplet opremom. 

- Troškovi zakupa sale CNP-a za predstavu koju će organizovati kinezi – 2000 eura 
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- Troškovi organizacije završnog koktela – za 150 učesnika (ponuda uključuje kanapee i piće) - 

3000 eura 

- Troškovi promocije ( materijal , bedževi., flajeri, web sajt..) – 3000 eura od čega 500 eura za 

izradu sajta i snimanje samog događaja i prenos uživo, a 2500 eura za ostale segmente promocije 

- Troškovi protokola ( vozni park – 500 eura 

- Troškovi prevodioca (trojezični prevod) – 1100 

- Ostali operativni troskovi – 4000 eura 

UKUPNO: 32.360,00 eura 

Ovo je događaj koji će imati višestruke koristi za Glavni grad i Crnu Goru, prije svega kroz promociju 

države i njenih ekonomskih potencijala, povećanje prihoda u pansionskoj i vanpasionskoj potrošnji, 
sredstva naplaćena po osnovu poreza i taksi i dr. 

Organizacija foruma će biti prilika da se na državnom i lokalnom nivou preduzmu sve aktivnosti i uloži 
maksimalni napor kako bi Crna Gora adekvatno iskoristila efekte organizacije ovog značajnog foruma.  

Forum će biti prilika i za promociju investicionih potencijala u oblasti industruijske proizvodnje/prerade, 

energetike, saobraćajne infrastrukture, turizma i poljoprivrede.  

Forum je planiran za drugu polovinu septembra, odnosno nakon glavne ljetnje turističke sezone, što je 
takođe pozitivno jer bi se time produžilo trajanje turističke sezone. Takodje, najnoviji trendovi u razvoju 

destinacijskog menadžemnta ukazuju na potrebu kreiranja i organizovanja ovakvih događaja kao 
segmenta “sofisticirane” branding strategije destinacije. Forumi, iako se obično organizuju jednom, 

specifičan su proizvod koji ima vrlo jak uticaj na kreiranje imidža mjesta u kojem se održavaju, koji na 
dugoročnom nivou mogu obezbijediti značajan porast turističkog priliva, ekonomskih benefita ali i 

vizibiliteta na globalnom tržištu.  

Forum će okupiti i predstavnike medija iz svih država članica mehanizma 16+1, dok NR Kina, obično 
uoči ovakvih skupova uvijek na državnoj televiziji CCTV ima reportaže o državi domaćinu.  

Skup će biti prilika i za neformalne susrete delegacija na marginama Foruma.  

IV Predlog organizacione šeme 

Organizacija ovakvog skupa traži kompleksu organizacionu strukturu. U tom smislu predlaže se da na 

čelu organizacione šeme bude gradonačelnik Podgorice, kao i da se odredi osoba koja će obavljati 
poslove operativnog direktora, takodje iz Glavnog grada ( Vladimir Rajčić, sef Biroa za ekonomsku 

saradnju i podršku biznis zajednici),  koji će zajedno sa komisijama biti odgovoran za organizaciju 

Foruma. U organizaciji moraju biti uključeni i predstavnici Vlade Crne Gore.  

U skladu sa navedenim, predlog šeme se nalazi u prilogu ove informacije.  

 

 



Forum grado ačel ika glav ih gradova Ki e i 16 ze alja Sred je i Istoč e Evrope 

Organizacioni odbor 

 PREDSJEDNIK OO 

_______________________ 

Komisija za protokol 

_______________________ 

POTPREDSJEDNIK OO 

(Glavni grad) 

_______________________ 

Komisija za s ještaj 

_______________________ 

Komisija za transport 

_______________________ 

Komisija za  

_______________________ 

Komisija za medije 

_______________________ 

Komisija za obezbjeđe je 

_______________________ 

Komisija za 

_______________________ 

Komisija za  

_______________________ 

Komisija za prevodioce 

_______________________ 

Komisija za teh ičku podršku 

_______________________ 

Komisija za   

_______________________ 

Komisija za  

_______________________ 

Komisija za EKONOMIJU 

_______________________ 

Ekonomija  

_______________________ 

Saobraćaj 

_______________________ 

Turizam 

_______________________ 

Operativni direktor 

_______________________ 

Finansijski direktor 

_______________________ 

Sekretar 

_______________________ 

POTPREDSJEDNIK OO 

(MVPEI) 

_______________________ 

POTPREDSJEDNIK OO 

(MEK) 

_______________________ 

Poljoprivreda 

_______________________ 




